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                                                              ЗАПИСНИК 
 

са 21. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ. 

Сједница је одржана 06.04. 2005. године, у времену од 10,00 до 13,00 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, Бранко Зрно, 

Сеада Палаврић, Адем Хускић, Момчило Новаковић, Винко Зорић, Осман Брка, Халид 

Гењац, Винко Радовановић и Анто Спајић. 

Сједници нису присуствовали: Мирко Благојевић и Шефик Џаферовић, који је оправдао 

одсуство. 

Сједници су присуствовали гости: Драгиша Мекић из Министарства спољне трговине и 

економских односа, Маринко Јурчевић из Тужилаштва БиХ, Енес Бећирбашић из 

Министарства одбране БиХ, Мајкл  Ханер и Јелена Сесар, представници ОХР-а, Кристијан 

Хаупт и Родолф Оберле, представници ОЕБС-а. 

Осим чланова, сједници су присуствовали и Драгица Хинић, привремени секретар Комисије, 

те Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Комисије. 

За расправу на сједници предложен је сљедећи  

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Верификовање Записника са 20. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање Информације о издатим дозволама за увоз/извоз наоружања и војне 

опреме у 2004. години (Савјет министара БиХ); 

3. Информација о раду Тужилаштва БиХ у 2004. години и стању криминалитета у 2004. 

години (Тужилаштво БиХ); 

4. Разматрање Предлога плана сарадње Босне и Херцеговине и НАТО-а у 2005. години 

(Министарство одбране БиХ); 

5. Разматрање Предлога извјештаја који садржи сублимиране закључке Заједничке 

комисије, усвојене приликом посјета институцијама БиХ из области одбране и 

безбједности; 

6. Разно. 

 

Бошко Шиљеговић предложио је да се прије расправе о усвојеним  тачкама дневног реда 

изврши презентација реформе полиције у Босни и Херцеговини, с обзиром да су такав 

предлог доставили  представници ОХР-а, што је  једногласно прихваћено. 

 

Чланови Заједничке комисије затим су једногласно усвојили предложени дневни ред. 
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-Презентација реформе полиције у Босни и Херцеговини 

 

Мајкл Ханер презентовао је Извјештај о реформи полиције у Босни и Херцеговини, који је 

израдила Комисија за реформу полиције. Истакнуо је да је високи представник за БиХ 

захтијевао наведену презентацију пред члановима Заједничке комисије, с обзирoм да је 

усвајање закона из ове области у надлежности Парламентарне скупштине БиХ. Такође, 

иницијатива ЕУ иде у смјеру информисања цјелокупног грађанства у Босни и Херцеговини о 

том питању, тако да је он лично са својим сарадницима до сада посјетио многе градове у 

БиХ. Сматра да постоји потреба за оваквим  конатактима и размјеном мишљења, јер су у 

неким срединама људи још увијек неприпремљени за овакву врсту промјена. Потом је 

појаснио основне циљеве реформе. Жеља међународне заједнице у Босни и Херцеговини је 

постизање јединствене полицијске структуре у БиХ, која није исто што и јединствена 

полиција. Даље, циљ је постојање јединственог мјеста гдје би се дефинисала јединствена 

полицијска структура. Ово није у супротности са децентрализованим принципом јер ће, у 

суштини, постојати одређени нивои који ће спречавати разне врсте политичких и других 

утицаја. Жели се пренијети комуникација између локалних полиција и ентитетских 

министарстава на државни ниво, при чему се гаси улога ентитетских министарстава. У овом 

дијелу има доста неслагања. Даље је истакнуо области у којима је могућ компромис, а то се 

прије свега односи на успостављање веза полицијске структуре с демократским 

институцијама. Овакав вид повезивања био би могућ  успостављањем савјета за надзор 

грађана. Овај савјет заузео би битну улогу у надгледању  полиције и представљао би вид 

чвршћег повезивања грађана и полиције, а имао би улогу и у избору полицијског комесара. 

Састав савјета чинили би начелници, тужиоци, представници НВО-а и цивилног друштва 

уопште. Компромис би, такође, био могућ на највишем нивоу, одн. у Министарству 

безбједности БиХ, гдје би требало дефинисати стратегију за демократски надзор, планове за 

дјеловање полиције и буџетске планове, односно уопште демократски политички надзор над 

полицијом. Друго значајно питање је питање географске подјеле полицијских подручја. 

Рјешавање овог питања мора се кретати у оквиру основна три принципа које је одредила ЕУ, 

а то су:  за рјешавање главних питања у вези с полицијом надлежан је државни ниво власти, 

полицијска овлашћења морају се обављати у складу с техничким и професионалним а не 

политичким критеријима,  не смије бити никаквог политичког уплитања у рад полиције. На 

крају је нагласио да имамо још три седмице да се одлучимо о предложеном извјештају 

Комисије о реформи полиције. 

Винко Зорић  упитао је Мајкла Ханера за састав чланова Комисије за реформу полиције, 

који је потом набројао чланове. 

Бранко Зрно истакнуо је нелогичност у самом називу савјета за надзор грађана и сматра да 

би се требао звати савјет грађана за надзор. 

Момчило Новаковић навео је да није био упознат са чињеницом да ће се прије формалног 

дијела сједнице одржати наведена презентација, а потом је дао одређене коментаре и 

истакнуо дилеме. Сматра да је цијела активност у вези с реформом полиције од почетка 

покренута обрнутим редом, јер прво су утврђени циљеви и задаци о томе како би полиција 

требала изгледати, а потом се ишло у убјеђивање грађанства и структура, умјесто да је прво 

одржан одређени број јавних расправа и дискусија и након тога утврђени предлози. Он је 

упознат с дијелом обављених јавних расправа у Републици Српској, гдје  реформа није 

наишла на добар пријем већег дијела грађанства, па ни самих полицајаца, којим су само дата 

обећања о повећању плата. Реформа полиције је политички процес и зависи од воље свих 

учесника. Тренутно у Републици Српској не постоји воља за реформом на овакав начин. 

Заједничкој комисији би стога требало бити упозорење то да представници Комисије за 

реформу полиције из РС-а нису били сагласни с Извјештајем Комисије, а што је јасан сигнал 

да се овај процес мора одвијати у другом правцу. Да би се нешто постигло у овој бласти, 
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неопходно је прије свега извршити уставне промјене у Републици Српској, а за то тренутно 

нема сагласности у овом ентитету.  

Осман Брка сматра да оваква значајна питања треба много боље и суптилније припремити. 

Све стране у БиХ недвосмислено желе да уђу у ЕУ и стога треба водити рачуна да не дође  

до оваквих ситуација. Стога прије свега треба прво припремити политички терен и потребну 

сагласност политичких структура, а тек онда ићи на ниже нивое. 

Мајкл Ханер сматра да што прије треба остварити конструктиван дијалог свих структура 

како би се ово питање ријешило. Нагласио је да је током рада Комисије постојао консензус 

већине чланова који су прихватили Извјештај, те поновио чињеницу да ЕУ неће одсутати од 

своја три принципа у вези с полицијом. На крају је навео спремност да се у сваком моменту 

састане са члановима Заједничке комисије, уколико то она буде захитјевала. 

 

Презентација је завршена у 11,15 часова. 

 

Чланови Заједничке комисије су послије презентације наставили рад по усвојеном дневном 

реду. 

 

Ад. - 1. Записник са 20. сједнице Заједничке комисије 

 

Чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили Записник са 20. сједнице Комисије. 

 

Ад. - 2. Разматрање Информације о издатим дозволама за увоз/извоз наоружања и војне 

          опреме у 2004. години (Савјет министара БиХ) 

 

Драгиша Мекић дао је уводне напомене о Информацији о издатим дозволама за увоз/извоз 

наоружања и војне опреме у 2004. години, која је у потпуности урађена транспарентно. 

Посебно је навео усвојени Закон о производњи наоружања и војне опреме, а у контексту 

проблема који се односи на чињеницу да Федерација БиХ још увијек није пренијела 

надлежност за област намјенске индустрије с Министарства одбране на друго цивилно 

министарство. Стога је предложио да и Заједничка комисија и Парламентарна скупштина 

БиХ инсистирју на томе да се овај процес у Федерацији БиХ оконча. 

Енес Бећирбашић сагласио се с мишљењем претходника и истакнуо и да је Министарство 

одбране БиХ у неколико наврата иницирало рјешење овог питања код Владе Федерације 

БиХ. 

Након расправе, чланови Заједничке комисије примили су Информацију к знању и упутили 

је у даљну парламентарну процедуру са сљедећим закључком: 

«Заједничка комисија и домови Парламентарне скупштине БиХ очекују од Парламента 

Федерације БиХ да у што краћем року донесе коначну одлуку о преносу надлежности над 

намјенском индустријом с Министарства одбране Федерације БиХ на друго надлежно 

цивилно министарство, како би овај процес преноса надлежности над намјенском 

индустријом у Босни и Херцеговини био окончан, а тиме и у потпуности усклађен са 

Законом о производњи наоружања и војне опреме.» 

 

Ад. - 3. Информација о раду Тужилаштва БиХ у 2004. години и стању криминалитета у  

          2004. години (Тужилаштво БиХ) 

 

Маринко Јурчевић образложио је Информацију о раду Тужилаштва БиХ у 2004. години по 

појединим поглављима, истакнувши при томе поједине проблеме који се јављају. Прво 

поглавље тиче се питања рада Одјељења за ратне злочине, које је формирано 2004. године. 

Нагласио је да рад овог одјељења наилази на политичке проблеме, те је истакнуо потребу за 

максималном ангажованошћу свих како би заживило и радило на најбољи могући начин. 

Посебно је у том дијелу истакнуо проблем политичке природе, при чему би се према мјесту 
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извршења злочина требала одредити територијална надлежност суда за суђење. Тренутно,  

постоји одређени број починилаца који су на територији других држава и имају двојно 

држављанство, а при томе ниједна држава неће да изручи своје држављане. Босна и 

Херцеговина је у том контексту већ предузела неке кораке и иницирала рјешавање тог 

питања код сусједних држава, у смислу закључења трилатералног уговора између ових 

земаља, којим би се омогућила екстрадиција починилаца к.д. ратних злочина у земљу гдје су 

дјела учињена. Осим навођења структуре појединих кривичних дјела учињених током 2004. 

године, истакнуо је незадовољство због казнене политике у БиХ, с обзиром да није уложен 

довољан број жалби на донесене пресуде. Такође је незадовољан чињеницом да не постоји 

јединствена судска ни тужилачка организација у БиХ, тако да су главном тужиоцу БиХ 

везане руке у односу на рад нижих тужилаштава. У том смислу предложио је мјере у које 

између осталог потпада и доношење закона о тужилаштвима на нивоу Бих. 

Момчило Новаковић истакнуо је примједбу на предлог мјера, гдје се, по његовом 

мишљењу, Тужилаштво упустило у политичку расправу. Тако се нигдје у тексту 

Информације не наилази на проблем несарадње нижих тужилаштава с Тужилаштвом БиХ 

осим у предлогу мјера. За њега су неприхватљиве обавезне упуте за поступање тужилаштава, 

те принцип субординације и супституције нижих тужилаштава. Тужилаштво подржава 

реформу полиције, а не наводи при томе у ком би се правцу требала кретати. По његовом 

мишљењу, Тужилаштво не треба да се упушта у овакве констатације. Такође, сматра да не 

треба прихватити предлог за усвајање посебног буџета, јер то може произвести одсуство 

контроле над тим средствима, за чије доношење је искључиво надлежна Парламентарна 

скупштина БиХ. Стога он не прихвата Главу IV Информације и против је предлога мјера у 

дијеловима I, II и V, који говоре о реформи полиције, с нејасном визијом како она треба да 

изгледа. 

Маринко Јурчевић одбацио је мишљење да Информација има политичке конотације, те 

нагласио да подржава реформу полиције како је предложена коначним Извјештајем 

Комисије за реформу полиције. Такође, мисли да треба да постоји један државни закон који 

би регулисао рад свих тужилаштава и према коме би се знало како се троше средства. 

Момчило Новаковић одговорио је да у том смислу постоје ентитетски закони и да 

институција надлежна за одобравање тих средстава зна како се она користе. 

Сеада Палаврић сматра да тужилачка организација  у БиХ мора бити другачије 

организована и када је у питању буџет, субординација, супституција и др. Занимало ју је 

питање независности страних судија и тужилаца који добијају плате из својих земаља, затим 

питање одузимања незаконито стечене имовине, питање статуса лица против којих се не 

поднесе оптужница након боравка у притвору. 

Маринко Јурчевић објаснио је процедуру избора и именовања страних судија и тужилаца 

које дијелом плаћају њихове владе, а дијелом ОХР. У вези с њиховом независношћу, 

истакнуо је да и они полажу заклетву као и друге судије и тужиоци. О Закону о одузимању 

бесправно стечене имовине, нагласио је да је био у фази израде, али да постоје озбиљне 

примједбе на тај текст. Мисли да и постојећи закони омогућују дјеловање у том правцу, али 

да нема довољно ангажованости о том питању. Још увијек не постоје изграђени механизми 

наплате и извршење таквих санкција, с обзиром да још није формирано судско одјељење које 

би имало ту надлежност. У вези с лицима која буду ослобођена након боравка у притвору, 

истакнуо је да постоје одређени проблеми са судијама и тужиоцима који долазе из земаља у 

којима се примјењује англосаксонско право, што је често узрок настанка оваквих проблема, 

јер нису у стању да сагледају постојећи правни систем у нашој земљи.  

Османа Брку занимало је питање трговине дрогом и људима, а посебно од момента 

формирања ДГС-а до данас. 

Маринко Јурчевић истакнуо је да је БиХ заузела значајно мјесто у борби против трговине 

дрогом и људима од формирања ДГС-а. 
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Винка Радовановића занимало је да ли се уступањем доказа за суђење ратним злочинцима  

може водити процес у другим државама и да ли друге државе регулишу то својим 

законодавством. 

Маринко Јурчевић истакнуо је да друге државе не желе Босни и Херцеговини уступити 

суђење у случајевима ратних злочина почињених у Босни и Херцеговини, а посебно Србија и 

Црна Гора. 

Адема Хускића занимало је да ли је криминал у порасту или је већи број откривених 

кривичних дјела резултат ефикасног и бољег рада надлежних институција у БиХ, на шта је 

Маринко Јурчевић одговорио да је то ипак резултат повећаног криминалног дјеловања у 

БиХ. 

Халид Гењац осврнуо се такође на питање надлежности судова за кривична дјела ратних 

злочина према мјесту гдје су та дјела учињена, у односу на лица која имају двојно 

држављанство. Сматра да постојећа норматива није водила рачуна о томе и да се само 

ангажованошћу институција БиХ неће у томе нешто постићи, те је неопходно да се у тај 

процес укључи и Суд у Хагу и ЕУ са својим инструментима.  

Бранко Зрно нагласио је да ово питање прије свега претпоставља постојање политичке воље 

у БиХ,  али и у другим државама у окружењу. 

Након расправе Информација је примљена к знању и упућена у даљну парламентарну 

процедуру. 

 

Ад. - 4. Разматрање Предлога плана сарадње БиХ и НАТО-а у 2005. години 

         (Министарство одбране БиХ) 

 

Енес Бећирбашић информисао је чланове Заједничке комисије да је позитивно завршен 

процес попуне Министарства одбране БиХ, као и питање смјештаја, те да је План сарадње 

сачињен у договору с тимом НАТО-а и командом НАТО-а из Брисела. 

Предложени План сарадње БиХ и НАТО-а у 2005. години прихваћен је једногласно. 

 

Ад. - 5. Разматрање Предлога извјештаја који садржи сублимиране закључке 

          Заједничке комисије, усвојене приликом посјета институцијама БиХ из области  

          одбране и безбједности 

 

Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили Предлог извјештаја и сублимиране 

закључке Заједничке комисије, усвојене приликом посјета институцијама БиХ из области  

одбране и безбједности, те га упутили у даљну парламентарну процедуру. 

 

Ад. - 6. Разно 

 

а) Извјештај са службеног пута чланова и особља Заједничке комисије у Швајцарску 

    прихваћен је једногласно, те је одлучено да се упуте писма захвалности домаћинима 

    ове посјете. 

 

b) Чланови Заједничке комисије укратко су обавијештени о предстојећој посјети Словенији,  

     гдје би заједно с особљем требали боравити од 13. до 16. 04. 2005. години, те посјетити  

     радна тијела Државног збора и министарства одбране и полиције. 

 

c) Чланови Заједничке комисије, након краће расправе о питању посјете теренским  

     канцеларијама Брчко и Бијељина, заузели су став да ће термин ове посјете договорити  

     руководство Заједничке комисије. 

     

d) Бошко Шиљеговић информисао је да су му  у току дана одржавања ове сједнице  

    достављени приговори два пуковника на спроведени конкурс за пријем професионалних    
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    војних лица у Министарство одбране БиХ. Након краће расправе одлучено је да за 

    сљедећу  сједницу Комисије секретар припреми мишљење у вези с достављеним 

    приговорима. 

 

е) Адем Хускић истакнуо је иницијативу о прикључењу БиХ Међународном центру за  

     безбједносну политику, те питање одржавања семинара у Сарајеву у организацији овог 

     центра.  

     Бошко Шиљеговић потом је информисао присутне да је ово питање обрађено у  

     Извјештају о посјети Швајцарској, те да су у том смислу већ упућени дописи  

     Министарству спољних послова и Министарству одбране БиХ. 

 

 

            Записник сачинила                                                      Привремени предсједавајући 

              Драгица Хинић                                                                Заједничке комисије     

                                                                                                         Бошко Шиљеговић 

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


